



GENERation

— 基因訂製的世代 —

No. 001894

Creator：黃琦 (Qi Huang)、郭宥成 (Nelson Kuo)
Co-creation Team：兩打半互動有限公司 (Two.Dot)

作品透過VR敘事，帶領觀者穿越時間線，來到「階級之塔」體驗未來基因如何決定命運。2040年的人類，在基因工程的技術上已完成可以完美進行胚胎訂製的成就，當我們可以完美的「訂製完美」，基因科技淪為階級不平等的手段，基因的再生產，也將會是階級的再複製。

This piece takes viewers on a journey through a timeline by VR, allowing them to experience how genetics determine the future within the Tower of Class. In the year 2040, human beings have achieved a significant milestone in genetic engineering, enabling the flawless customization of embryos. When we can achieve perfection in "tailored perfection," genetic technology becomes a tool for class inequality, and the reproduction of genetics also becomes the reproduction of class.

美其名為政府廣建的商務巨塔，上層樓層租借給企業、地下樓層免費提供低收入民眾免費使用，實則應稱作「階級高塔」，是整理市容的一種手段，也將富者與貧者分開成不同的高度。從螺旋狀的外觀、到需要進行基因驗證才能搭乘的電梯，這個世界都在傳達給觀者優秀基因至上的理念。

Dubbed as a government-funded business skyscraper, the upper floors are rented to corporations, while the lower levels are provided free of charge for low-income individuals. In reality, it's a form of urban planning that segregates the affluent from the underprivileged by using the façade of public construction. From its spiral exterior to elevators requiring genetic verification for access, this world conveys the notion of genetic supremacy to viewers.





「基因幣」在2024年成為金管會承認的法定貨幣。人類一出生便可領取到與自己身上的特徵相應的基因幣，面額1~100，會依照領取時的稀有度&市場價值而決定，基因幣是在這個世界生存的籌碼。

The “GenoCoin” becomes the officially recognized legal tender by the Financial Supervisory Commission. Upon birth, individuals receive GenoCoins corresponding to their genetic traits, with denominations ranging from 1 to 100. The value is determined by the rarity and market worth at the time of issuance. These Coins serve as the currency for transactions and become the chips for survival in this world.